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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro zdravotnictví ZHMP   

ZÁPIS z 2. jednání 

Výboru pro zdravotnictví ZHMP konaného dne 23. 1. 2023 v 16:00 hod. 

Zasedací místnost č. 430, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., Mgr. Marcela Kravciv Janečková, RNDr. Marcela Plesníková, MUDr. 

Tomáš Kaštovský, Mgr. Pavel Čižinský, Ing. Alena Havelková  

Omluveni: Doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc., Alena Ečeková Maršálová, Bc. Michal Hroza, MUDr. Zdeněk Hřib, 
Mgr. Lenka Vedralová, Mgr. Zuzana  Freitas Lopesová  

Nepřítomni:   

Hosté: Ing. Květuše Čelikovská, vedoucí oddělení zdravotních služeb   

Jednání řídil: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP      
 

Text zahájení: 

Jednání Výboru pro zdravotnictví ZHMP zahájil prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. v 16.05hod. 

 

 

Mgr. Pavel Čižinský se dostavil na jednání ZV ZHMP v 16.25hod. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Informace o zajištění LPS na území hl. m. Prahy s důrazem na LPS v oboru zubního lékařství v roce 2023 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda ZV prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. přivátal všechny přítomné a konstatoval, že ZV ZHMP není 
usnášeníschopný. Následně navrhl, že bude projednán jediný bod, a to problematika lékařské pohotovostní služby s 
důrazem na obor zubní lékařství. Ostatní navržené body budou přesunuty na jednání dne 13.2.2023. 

2. Informace o zajištění LPS na území hl. m. Prahy s důrazem na LPS v oboru zubního lékařství v roce 2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 
Úvodní slovo přednesl předseda ZV prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. Sdělil, že hl. m. Praha má specifické postavení, 
jsou zde fakultní nemocnice, které zajistí ošetření pacientů lékařské pohotovostní služby (dále jen "LPS"). Dále velmi 
dobře na rozdíl od zahraničí v ČR velmi dobře funguje zdravotnická záchranná služba, kdy má krátké dojezdové časy 
a v některých případech může nahrazovat LPS. 
Předseda ZV navrhl u MČ zmapovat situaci. Předložit jednotlivým MČ formulář k vyplnění, na základě kterého by se 
vyhodnotilo, jak to u MČ historicky vypadalo, jak to s LPS vypadá nyní, jak si MČ představují fungování LPS, zda s 
někým jednají o zajištění LPS, jaké finanční prostředky by na zajištění LPS byly potřeba a zda by od MHMP něco 
požadovali. Následně předal slovo jednoltivým přítomným členům ZV k vyjádření se. MUDr. Tomáš Kaštovský 
informoval, že navržené zjištění názoru MČ je dobrá myšlenka. Centrální plánování vnímá jako nevhodné, 
poskytování LPS u nemocnic z jeho pohledu není správné. Ideální by bylo zjistit názor u velkých MČ, aby se záležitost 
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neroztříštila. RNDr. Marcela Plesníková uvedla, že je z Prahy 13, kde fungovala LPS. Po přechodu LPS na Fakultní 
nemocnici Motol se prodloužily čekací doby až na několik hodinn, sama uvedla, že čekala na LPS 5 hod. Vnímá, že 
občané MČ Praha 13by  přivítali tuto službu na svém území, otázkou jsou finance a ochota lékařů. Některá 
onemocnění by zvládli ošetřit rychleji místní praktičtí lékaři. Mgr. Marcela Kravciv Janečková (Praha 7) sdělila, že u 
nich se nyní jezdí na LPS do Fakultní nemocnice Bulovka. Starší občané by ocenili LPS ve větší blízkosti od svého 
bydliště, rychleji by se dostali k ošetření. 
Předseda ZV uvedl, že čekací doba na LPS je problém všude, v zahraničí je čekací doba výrazně delší než v ČR (až 24 
hod). Dále vybavení ambulancí LPS zdravotnickými přístroji pro indikaci může být omezené. Problém u zubní LPS je 
neznalost pacienta, jeho onemocnění včetně předepsaných a užívaných léků. Právní opora pro uložení povinnosti 
lékaři sloužit LPS je omezená, pokud lékař nemůže sloužit, neboť mu to nedovolí okolnosti, je vše v pořádku a není ze 
strany ZP možný nátlak. 
Ing. Květa Čelikovská, vedoucí oddělení zdravotních služeb, která na svém odělení řeší LPS, informovala o vývoji 
poskytování LPS na území hl. m. Prahy. Do roku 2007 byla LPS poskytována na poliklinikách Prahy 1-10. Bohužel se 
začalo rozpadat obsazení jednotlivých LPS a v reakci na to se sešli zástupci Ministerstva zdravotnictví (dále jen 
"MZČR") a MHMP. Na tomto jednání bylo rozhodnuto, že se LPS bude poskytovat u fakultních nemocnic, neboť je 
zde možnost poskytnout i návaznou péči. V současnéd době je koncepce MZČR u zřízených urgentních příjmů zajistit 
LPS v oboru všeobecné praktické lékařství pro dospělé. 
Nejpalčivější problém je LPS v oboru zubní. Obor zubní se nedělí na dětskou a dospělou. Přesto na LPS v oboru zubní 
do Fakultní nemocnice Motol přednostně směřovali občané především s dětskými pacienty. Vedení FNM v listopadu 
oznámilo MHMP, že není schopno ošetřovat LPS v oboru zubní z důvodu nedostatku lékařů. Dále je poskytována LPS 
v oboru zubní ve Fakutlní Thomayerově nemocnici prostřednoctvím společnoosti Pragomedika a dále příspěvkovou 
organizací HMP, Městská poliklinika Praha. Problémem pohotovostí všech je, že lékaři nejsou ochotni sloužit LPS z 
různých důvodů. Odbor ZDR osloví 1070 registrovaných poskytovatelů zdravotních služeb (dále jen "poskytovatelé 
ZS") v oboru zubní lékařství, půjde o oslovení cca 1700 lékařů. K jednání ZV bylo osloveno 446 poskytovatů ZS, odbor 
obdržel 51 odpovědí, z toho 5 má zájem sloužit. Podmínnky, za kterých jsou lékaři ochotni sloužit jsou např. i 3960 
Kč/hod, dále uvádí, že neumí ošetřovat dětské pacienty. Skutečností na LPS v oboru zubní je, že je tato pohotovost 
zneužívána pacienty, kteří nemají svého lékaře. LPS je ovšem povinna ošetření poskytnout. Jako zajímavost odbor 
ZDR uvedl, že ošetřených pacientů LPS v oboru zubní na MPP je 60% občanů HMP, 40% jsou občané Středočeského 
kraje, Ústeckého kraje a dalších. Dále přichází na LPS v objektu MPP i vězni z Vězeňské služby Jiřice. Organizační 
zajištění před ošetřením vězňů je omezující pro ostatní pacienty. 
Zástupci HMP p. primátor, odbor ZDR a zástupci Středočeského kraje projednali tuto záležitost na jednání s 
ministrem zdravotnoctví, bohužel se nedošlo k žádnému závěru ve věci zubní LPS. 
Ředitelka odboru ZDR předsatvila novou koncepci zubní lékařské pohotovosti na Městské poliklinice Praha, kdy od 
1.2.2023 bude navýšeno finanční ohodnocení lékařů i sester, bude omezena pracovní doba o víkendu a o svátcích z 
nepřetržitého provozu na provoz od 7 hod do 22 hod, v provozu budou dvě ambulance, kdy děti do 18 let budou mít 
přednost. Dále byl odeslán dokument pro Vězeňskou službu Jiřice, že od 1.2.2023 nebude možné ošetřit jejich vězně. 
Mezi svátky byl proveden průzkum ve všech krajích ČR ve věci ordinančních dob především na zubní LPS. V některých 
krajích není poskytována vůbec nebo je omezena na velmi krátký časový úsek. Problematika ošetření zubní LPS v 
Městské poliklinice Praha pacienty z jiných krajů je ovlivněna i dopravní dostupností Prahy. 
RNDr. Plesníková navrhla prevenci dětí ve školách, předseda ZV zdůvodnil, že toto není možné, neboť musí být 
souhlas rodičů, Ing. Čelikovská odůvodnila problémem sehnat lékaře. 
Závěrem se všichni shodli, že při zapojení do služeb LPS může být problém i proto, že lékař není druhý den schopen 
ordinovat ve své ambulanci, Všichni vnímají pozitivně oslovování poskytovatelů ZS v oboru zubní lékařství odborem 
ZDR a po ukončení analýzy bude předložen ZV výsledek. Dále koncepce MZCR, kdy  bude VPL fungovat u urgentních 
příjmů, byla vnímána také pozitivně. 

 

 

 

 

 

 

Předseda Výboru pro zdravotnictví prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání 
v 17.00hod. 
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Ověřil: ,   

Zapsal: Kantnerová OBISSERVIS, MHMP - OIM MHMP, Ing. Alena Havelková, ředitelka ZDR MHMP   

prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. 
předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 
 
 
 
  
  
 


